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 Protokół Nr 1/2023 

z posiedzenia Rady Społecznej  

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie, 

które odbyło się w dniu 3 stycznia 2023 roku o godz. 10:00 

 

w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Robert Kieruzal – Przewodniczący RS SPZOZ   

2. Bogumiła Lewandowska- Siwek – Z-ca Przewodniczącego RS SPZOZ 

3. Alicja Śniegocka – Przedstawiciel Wojewody Wielkopolskiego  

4. Piotr Hołoś  

5. Irena Sadek  

6. Adam Kopis  

7. Danuta Froń  

8. Adam Staszczyk  

9. Grzegorz Hadzik  

10. Roman Wojtysiak  

11. Beata Andrzejewska – Dyrektor SPZOZ  

oraz  

1. Andżelika Możdżanowska – Poseł do Parlamentu Europejskiego  

2. Zbigniew Bera – Z-ca Dyrektora ds. Medycznych 

3. Anna Rosowska- Główna Księgowa SPZOZ  

4. Małgorzata Sierant- Pielęgniarka Naczelna 

5. Agata Sztucka – protokolant 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, przedstawienie i przyjęcie porządku obrad  Rady Społecznej SPZOZ  

            w Kępnie. 

2. Stwierdzenie dotyczące prawidłowości zwołania Rady i zdolności do podejmowania uchwał. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Społecznej SPZOZ  w Kępnie z dnia 14 grudnia 2022 r. 

4. Informacja z realizacji planu finansowego, w tym inwestycyjnego SPZOZ w Kępnie za rok 2022. 

5. Informacja z realizacji kontraktów z Narodowym Funduszem Zdrowia na rok 2022. 

6. Omówienie bieżącej sytuacji finansowej i działalności SPZOZ w Kępnie. 

7. Dyskusja, wnioski i wolne głosy. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

 

1. Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Społecznej SPZOZ Starosta Kępiński - Robert Kieruzal. 

      Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad i poddał go pod głosowanie. Porządek 

obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

2. W punkcie drugim Przewodniczący stwierdził prawidłowość zwołania posiedzenia – posiedzenie 

zwołane zgodnie z terminami i zasadami określonymi w załączniku do uchwały Rady Powiatu 

Kępińskiego z dnia 17 kwietnia 2012r. w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kępnie. Posiedzenie zwołano na wniosek 

dyrektora SPZOZ z dnia 19 grudnia 2022r.    

Następnie Przewodniczący RS SPZOZ  stwierdził zdolność Rady do podejmowania uchwał - obecnych 

na posiedzeniu 10 członków – uchwały podejmowane są zwykłą większością głosów  

w głosowaniu jawnym przy obecności co najmniej 3/5 składu Rady. 

 

3. W punkcie trzecim Rada jednogłośnie przyjęła protokół z posiedzenia z dnia 14 grudnia 2022 r.   
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4. W punkcie czwartym Dyrektor SPZOZ w Kępnie przedstawiła Panią Małgorzatę Sierant   

i poinformowała,  że od dnia 1 stycznia 2023 r. pełni ona obowiązki Pielęgniarki Naczelnej w wyniku 

postępowania konkursowego. Beata Andrzejewska przedstawiła informacje z realizacji planu 

finansowego, w tym inwestycyjnego SPZOZ w Kępnie za rok 2022 r. - prezentacja która stanowi  

 załącznik do protokołu.  Dyrektor SPZOZ w Kępnie w części dotyczącej zobowiązań wobec ZUS-u 

poinformowała, że z uwagi na pewne zagrożenie utratą płynności, SPZOZ w Kępnie wystąpił 

ponowienie o układ ratalny. Wnioski są w trakcie procedowania. Pani Anna Rosowska - Główna 

Księgowa SPZOZ omówiła szczegółowo zobowiązania wobec ZUS podkreślając, że wszystkie należne 

raty płacone są w terminie. Andżelika Możdżanowska – Poseł do Parlamentu Europejskiego zapytała: 

jakie na dzień dzisiejszy SPZOZ w Kępnie ma zaległości w ZUS- ie licząc rok poprzedni?  

Dyrektor SPZOZ w Kępnie odpowiedziała, że jest to kwota 3 621 592,97 zł (jest to stan na dzień  

3 stycznia 2023 r. z uwzględnieniem już układu ratalnego do końca roku 2022). Pani Beata 

Andrzejewska poinformowała, że zobowiązania wymagalne są mniejsze, ale nadal jeszcze występują 

na poziomie 1 mln 270 tys. zł. W części dotyczącej wykonania kontraktu z NFZ Dyrektor SPZOZ  

poinformowała, że wykonanie ryczałtu w okresie styczeń 2022 r. – listopad 2022 r. jest na  

 poziomie 109,5 % (podkreśliła duże zaangażowanie kadry SPZOZ w Kępnie).  Z tego tytułu SPZOZ  

 w Kępnie liczy na dodatkowe przychody w kwocie ok. 1 mln 250 tys. zł. Andżelika Możdżanowska – 

Poseł do Parlamentu Europejskiego podkreśliła, że jest to sytuacja jednorazowa, ze względu na 

COVID sytuacja nadzwyczajna. Trzeba będzie znaleźć inne możliwości finansowania się oddziałów.  

 

5. W punkcie piątym SPZOZ – Pani Beata Andrzejewska przedstawiła informacje z realizacji kontraktów  

z Narodowym Funduszem Zdrowia na rok 2022. Informacje zawarto w przedstawianej prezentacji 

stanowiącej załącznik do protokołu. Omówione szczegółowo zostały istotne niewykonania kontraktu 

z NFZ oraz nadwykonania kontraktu z NFZ za styczeń 2022r. – listopad 2022 r.  

Pani Bogumiła Lewandowska–Siwek zapytała skąd niewykonania np. w Grębaninie? Dyrektor SPZOZ 

wyjaśniła, że Oddział w Grębaninie nie jest w stanie przyjąć większej liczby pacjentów, natomiast 

SPZOZ otrzymał taki kontrakt. Otrzymany kontrakt jest z dużą „górką”, natomiast nie można 

pomiędzy wszystkimi zakresami (nadwykonania i niewykonania) dokonać przesunięć.  Są określone 

przepisy na konkretne rodzaje świadczeń. Pani Andżelika Możdżanowska zwróciła uwagę, że ważnym 

jest po mimo wszystko przyznane wykonania. Na przestrzeni roku może się dużo zmienić. Po to ten 

Ośrodek jest budowany z zaangażowaniem Państwa wkładu finansowego, abyśmy mieli przyznane 

możliwości dużo większych świadczeń. Pani Beata Andrzejewska podkreśliła, że w przypadku 

Grębanina epidemia czyli ograniczenie funkcjonowania też przełożyło się na to wykonanie, ale 

ostatnie miesiące są bardzo obiecujące. Dyrektor SPZOZ podkreśliła, że rehabilitacja jest to dobry 

kierunek, zarówno stacjonarna jak i ambulatoryjna, bo tam są największe nadwykonania.   

Tak naprawdę rehabilitacja ambulatoryjna czy domowa odbywa się przy minimalnych kosztach, tam 

każde nadwykonanie stanowi czysty przychód. Pani Beata Andrzejewska poinformowała, że w roku 

2022 urodziło się w SPZOZ w Kępnie 726 dzieci, następnie przedstawiła statystykę pacjentów spoza 

powiatu kępińskiego. Aż 36% pacjentów w SPZOZ w Kępnie pochodziło spoza powiatu kępińskiego. 

Wśród pacjentów leczonych w Szpitalu w Kępnie spoza Wielkopolski najwięcej pochodzi  

z województwa łódzkiego -53%,  województwa dolnośląskiego – 32% oraz z województwa opolskiego 

– 11%. Pani Beata Andrzejewska poinformowała, że przybywa pacjentów z terenu województwa 

opolskiego.  Zwiększa się liczba pacjentów z innych województw również  z uwagi na zabiegi 

naczyniowe, które w SPZOZ w Kępnie mocno się rozwinęły w ostatnich 3 latach, czyli dostępy do 

dializ i dzięki temu przybywa więcej pacjentów. Najwięcej pacjentów spoza Wielkopolski oraz innych 

powiatów województwa wielkopolskiego leczy się w oddziałach: Noworodkowym, Położniczo – 

Ginekologicznym oraz Chirurgicznym - bez uwzględnienia SOR-u i Wieczorynki.   

W kolejnej części omówiła osiągnięcia roku 2022 r. takie jak:  

 pozytywny wynik audytu Systemu Zarządzania Jakością zgodnie z normą ISO 9001:2015, 

Poinformowała natomiast, że nadal SPZOZ w Kępnie oczekuje na audyt z akredytacji (jesteśmy na 

84 miejscu w kolejce oczekujących a wniosek został złożony w 2021r.); 
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 pozytywny wynik pierwszego audytu  Cyberbezpieczeństwa – Szpital został wybrany jako Operator 

Usługi Kluczowej i w związku z tym złożony został wniosek o skorzystanie ze środków Funduszu 

Cyberbezpieczeństwa. Środki te wypłacał NFZ. Przyznane dla SPZOZ w Kępnie zostało 

 333 027,42 zł; 

  kontynuacja Pilotażowego Programu „Profilaktyka 40+”; 

 wykonano w SPZOZ w Kępnie tysięczny zabieg naczyniowy.  Wykonywanie dostępów 

naczyniowych do dializ wyróżnia Szpital w Kępnie, ponieważ jest to rzecz niespotykana  

w szpitalach powiatowych; 

 od 1 maja 2022 r. rozpoczęła funkcjonowanie w SPZOZ w Kępnie Poradnia Pediatryczna, która jest 

poradnią pohospitalizacyjną; 

 zwiększono zakres i dostępność Poradni Ginekologicznej - dodatkowo w czwartki w godzinach od 

14.00 do 19.30 świadczeń udziela lek. Małgorzata Błoch – Karwacka;   

 od grudnia 2022 r. ponownie jest realizowany w Poradni Diabetologicznej w SPZOZ  

w Kępnie „Pogram Retinopatii Cukrzycowej w Województwie Wielkopolskim”;  

Pani Beata Andrzejewska poinformowała, że od stycznia 2023 r. realizowany będzie ponownie    

program badań przesiewowych „ZDROWA AORTA”. Program ten kierowany jest dla mężczyzn  

w wieku 50-69 lat, mieszkających w województwie wielkopolskim. Pani Andżelika Możdżanowska 

skierowała do Dyrektora SPZOZ w Kępnie pytanie : czy jest możliwość aby Poradnia Pediatryczna 

(poszpitalna) miała rozszerzony kontrakt na taką pozaszpitalną? Pani Beata Andrzejewska 

odpowiedziała, że na ten moment nie ma takiej możliwości, natomiast posiada takie wstępne 

informacje, że z czasem może zostać przekształcona na otwartą. 

Kolejno Dyrektor SPZOZ w Kępnie omówiła inwestycje oraz zakupy sprzętu i aparatury medycznej,  

a także źródła ich finansowania.  

Następnie Członkowie Rady zostali poinformowani o złożonych wnioskach: 

-  na inwestycję pn. Przebudowa Oddziału Dziecięcego Szpitala w Kępnie, 

- na inwestycję pn. Wyposażenie Oddziału Leczniczo - Rehabilitacyjnego w Grębaninie (wniosek  

w trakcie opracowania),  

- w ramach projektu: „Integracja Placówki POZ z e–GABINET”. 

Przewodniczący Rady Społecznej SPZOZ Starosta Kępiński podkreślił ważność prowadzonych 

inwestycji na podniesienie standardów funkcjonowania Szpitala w Kępnie, poinformował, że od 2015 

roku łącznie ponad 60 mln zł zostało zainwestowane w SPZOZ w Kępnie. Podziękowania skierował do 

Samorządów, ponieważ środki Gmin to łącznie 4,5 mln zł. Pani Beata Andrzejewska podkreśliła że 

SPZOZ w Kępnie robi wszystko, aby pomimo prowadzonych inwestycji aby nie zatrzymać żadnego 

oddziału. Nie można pozwolić na to aby którykolwiek z oddziałów wstrzymał swoją działalność na 

krótki nawet czas. Kolejno szczegółowo omówiła zagrożenia mające wpływ na sytuację 

 finansową Szpitala w Kępnie: 

- oczekiwania wzrostu wynagrodzeń grup zawodowych nie objętych ustawą o wzroście wynagrodzeń, 

- średni wiek kadry pielęgniarskiej  54 lata, położnej 50 lat, 

- niedobory specjalistycznej kadry medycznej (lekarze, pielęgniarki, położne), 

- oczekiwania płacowe, 

- inflacja i jej skutki, 

- inflacja branżowa około 40%, 

- wzrost cen (energia, gaz, olej opałowy, paliwo). 

 

Wójt Gminy Trzcinica Grzegorz Hadzik zadał pytania:  

1) O wynagrodzenia prosząc o wyjaśnienie następującej sytuacji - analizując przychody zauważył,  

że około 1mln 800 tys. zł są one niższe na wynagrodzeniach natomiast na wydatkach te 

wynagrodzenia wzrosły na taką kwotę do planu. 
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2) O wynagrodzenia ratowników medycznych - jeśli nie wykonano w całości planu to im się tyle 

należało, a nie że były jakość sztucznie zaniżone te wynagrodzenia? Analizując plan – nie zostało 

wszystko co zaplanowano na ich wynagrodzenia wydane. 

3) O koszty operacyjne - jest ponad 0,5 mln zł więcej na wydatkach, ale też na przychodach te 

koszty operacyjne się pojawiają, a w opisie nigdzie nie znalazłem jeśli chodzi o wydatki co tam się 

wydarzyło? 

 

Ad.1) Beata Andrzejewska wyjaśniła, że w tym roku SPZOZ w Kępnie planował przychody  

w wysokości podobnej jak w roku ubiegłym na wzrost wynagrodzeń, natomiast zmienił się system 

wypłacania tych środków w tym roku. Od lipca zostało to wypłacone i jest to w środkach z NFZ, 

natomiast nie już w tej pozycji, ponieważ zmieniła się zasada Nie ma płacenia na wynagrodzenia na 

PESEL tak jak to było w roku poprzednim. Natomiast przy planie zakładano, że będzie tak samo i te 

przychody już teraz są w innej pozycji – w wysokości kontraktu z NFZ, a nie są już odrębną pozycją 

dlatego jest taka różnica w realizacji po stronie przychodów w tym planie. Znalazły się teraz  

w wycenie świadczeń. 

Pan Hadzik zapytał czy zostały wymienione 1 do 1? 

Dyrektor SPZOZ w Kępnie przyznała, że ostatecznie zostały sfinansowane te koszty wynagrodzeń  

z ustawy. Po ostatnim wyrównaniu, w którym NFZ wyrównywał te braki do wysokości 16% szpitalom, 

SPZOZ w Kępnie ma sfinansowane koszty wzrostu wynagrodzeń wynikające z ustawy czyli te 

dotyczące umów o pracę. 

Pani Andżelika Możdżanowska – Poseł do Parlamentu Europejskiego wyjaśniła, że wiele informacji 

medialnych było takich, że szpitale miały rzeczywiście ogromne dysproporcje w przypadku ustawy, 

ale też trzeba sobie powiedzieć, że gro różnych placówek różnie podchodziło do ustawy, która była 

wprost zapisana. Chociażby do podwyżek, które obligowała ustawa czyli podnoszono pensję 

wszystkim, a nie tylko tym osobom, którym to wynikało z ustawy.  Pani Andżelika Możdżanowska 

stwierdziła, że zdaje sobie sprawę z tego, że taki dyrektor chciał przede wszystkim u siebie mieć 

dobrą atmosferę pracy, ale niestety te konsekwencje później były takie a nie inne.  Stąd przykład 

szantażu ekonomicznego szefa placówki i np. okoliczne szpitale pozwalały sobie na próbę 

przejmowania personelu za dużo wyższe stawki, ale kończyło się to tak jak u naszych sąsiadów  

w Ostrzeszowie. Pani Andżelika Możdżanowska zwróciła się do członków Rady – Państwo też macie 

budżety, też musicie te budżety racjonalnie skonstruować: planując i zabezpieczając, no i oczekiwania 

płacowe pracowników są najróżniejsze, każdy musi patrzeć na racjonalność wydatkowania środków 

finansowych. Ta polityka płacowo-kadrowa pokazuje, co Pani Dyrektor Szpitala w Kępnie potwierdza, 

że udało jej się to ”skroić” na miarę potrzeb, zabezpieczając wszystkie podwyżki ustawowe.   

Podkreśliła też, że w przestrzeni medialnej są przekazywane informacje, że jest słaba wycena 

kontraktowa czy wycena świadczeń medycznych. Poinformowała, że punkt wyceny wzrósł o 60 % -

czyli środki finansowe kierowane na świadczenia medyczne wzrosły i to bardzo w dużym zakresie. 

Pani Andżelika Możdżanowska odniosła się do słów Starosty Kępińskiego, że od 2015 r. jednak Zarząd 

Powiatu Kępińskiego, Radni przy też zrozumieniu Rady Społecznej SPZOZ w Kępnie czyli wszystkich 

włodarzy wychodzili naprzeciw oczekiwaniom pacjentów i Szpitala – chociażby zmiany 

modernizacyjne. Podkreślając, że 66 mln zł zainwestowano na przestrzeni 2015 r . - 2022 r. to tylko 

pokazuje dysproporcję, 2007 r. - 2010 r. to 390 tys. zł zainwestowane w Szpital w Kępnie,  

2011 r.-2014 r. - 7 mln zł. Te wszystkie zaszłości to jest teraz to 66 mln zł przy wsparciu różnych źródeł 

finansowania. Dzisiejszy punkt wyjścia Kępińskiego Szpitala to są te wszystkie nasze decyzje bardzo 

odpowiedzialne, bardzo ryzykowne ale wychodzące naprzeciw oczekiwaniom Ministerstwa Zdrowia, 

Narodowego Funduszu Zdrowia, zabezpieczenia bezpieczeństwa medycznego Szpitala, ale też  

i spełniając różne oczekiwania personelu medycznego. To są wszystko wyzwania. Pani Andżelika 

Możdżanowska zauważyła, że ten rok będzie jeszcze trudniejszy, ponieważ w tym roku okaże się, 

które placówki funkcjonują i będą się miały bardzo dobrze, a które będą musiały w jakiś sposób 

restrukturyzować swoje działania. 
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Pani Andżelika Możdżanowska zwróciła się do Członków Rady – trudno było przekonać Radnych 

Powiatu Ostrzeszowskiego, że nie tylko drogi, ale żeby równolegle też szły inwestycje szpitalne. Same 

przedstawione dane pokazały ile środków z RFIL-u, ile z Polskiego Ładu, jednak Powiat Kępiński 

zdecydował się na skierowanie wniosków równolegle na Szpital, jakie jest też Państwa 

zaangażowanie.   

Podkreśliła, że jest to dzisiejszy sukces na miarę tego co dzieje się na arenie rynku zdrowia 

publicznego. To jest decyzja ostatnich lat, a perspektywa rozwoju i możliwości jest ogromna. Bo samo 

KPO, które otrzymamy to są ogromne środki znaczone na Publiczną Służbę Zdrowia. 

Oczywiście mamy po drodze wiele sytuacji kryzysowych jak wigilia tego roku, jak 3 POZ-ty próbowały 

zaszantażować pacjentów i  nie podpisać umów na świadczenie opieki Placówki Lekarza Rodzinnego – 

akurat to były w Gminie Kępno. Gdyby też nie decyzja Pana Starosty i Dyrekcji Szpitala, że w razie 

czego tych pacjentów przejmie POZ szpitalny to pewnie te osoby nie wycofałyby się z braku 

podpisania aneksów. Byliśmy postawieni pod ścianą – 16 tys. pacjentów w sytuacji epidemii grypy. 

Jak zostały wycofane aneksy do podpisania, bo miała być propozycja Szpitala to nagle, Panie Doktor 

podpisały aneksy zgodnie z wytycznymi NFZ.  

Borykamy się później z różnymi komentarzami między Wieczorynką, SOR-em a Opieką Świąteczną.  

To jest też propozycja do wyciągnięcia wniosków albo do poszukania wspólnych rozwiązań jak 

zbudować odpowiedzialność POZ-tów w konkretnych gminach, miejscowościach we współpracy ze 

Szpitalem. Bo jeżeli nie zostanie to jakoś usankcjonowane czyli nie zostanie wypracowany dobry 

model współpracy ale też wymagań i informacji do pacjentów co mogą oczekiwać, to będziemy 

zawsze borykali się z przeciążeniami w zależności od sytuacji dnia czy okoliczności. Nie do pomyślenia 

jest też to, że lekarz, który prowadzi pacjenta nie przyjedzie stwierdzić zgonu, bo w tym czasie jest na 

weekendzie. Zrozumiałym jest, że to jest jego czas wolny, urlop, weekend, ale w tym momencie 

powinien zabezpieczyć zastępstwo.      

Ad.2) Pani Beata Andrzejewska odpowiadając na kolejne pytanie Pana Grzegorza Hadzika 

poinformowała, że w kwestii ratowników medycznych – niewykonanie w zakresie kontraktów 

ratowników wystąpiło, ponieważ zespoły są dwa: specjalistyczny, w którym jest lekarz i ratownicy  

i podstawowy składający się tylko z ratowników. Natomiast poprzedni rok był rokiem, gdzie SPZOZ  

w Kępnie mógł korzystać z kadry ratowników i w zależności od tego czy w zespołach ratowniczych 

jedzie lekarz czy jest złożony tylko z ratowników inaczej te kwestie kosztowe wynagrodzeń wyglądaj. 

Ad.3) Na ostatnie pytanie Pana Grzegorza Hadzika odpowiedziała pani Anna Rosowska - Główna 

Księgowa SPZOZ w zakresie kosztów i przychodów operacyjnych. Koszty są tak duże przede wszystkim 

ze względu na odsetki od zobowiązań  w związku z tym, że SPZOZ w Kępnie ma problemy finansowe  

i nie płaci w terminie, firmy naliczają bardzo duże koszty odsetek i koszty wezwań to jest ponad 63 

tys. zł na koniec listopada 2022 r., także odsetki od dwóch kredytów  430 tys. zł. – to najważniejsze 

koszty. Przychody operacyjne: SPZOZ w Kępnie dostał na staż lekarzy z Urzędu Marszałkowskiego 110 

tys. zł  - jest to zwrot kosztów wynagrodzeń, zwrot kosztów sądowych z roku 2015 – 120 tys. zł,  

zwrot na środki dla kierowników specjalizacji – lekarze ordynatorzy nadzorują lekarzy stażystów.   

SPZOZ w Kępnie otrzymał również 63 tys. zł na dofinansowanie szkoleń z Urzędu Pracy, a także zwrot 

za szkody na ubezpieczone samochody – 90 tys. zł. To największe przychody operacyjne. 

 

6. W punkcie szóstym Dyrektor SPZOZ w Kępnie  przedstawiła informacje dotyczące bieżącej sytuacji 

finansowej i działalności SPZOZ w Kępnie.     

Członkowie Rady dyskutowali o pomieszczeniu dawnej portierni oraz warunkach poczekalni na SOR.  

Pani Andżelika Możdżanowska poinformowała o nowym Rozporządzeniu Ministra, które będą jak 

gdyby wprowadzały rejestrację elektroniczną do różnych poradni, ale też będą przy triage 

powodowały, że to SOR będzie oddelegowywał do tzw. Wieczorynki, ma być też prowadzona 

Świąteczna Opieka Medyczna, więc są kolejne wyzwania do których trzeba się dostosować lepiej 

wcześniej niż później. Ku temu pewnie będą dedykowane również jakieś środki finansowe.    
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Te decyzje Ministerstwa Zdrowia są też odpowiedzią na sytuacje, która się dzieje w różnych 

ośrodkach medycznych. Rejestracja do POZ-tów ma też odbywać się centralnie.  

      Pani Andżelika Możdżanowska zapytała ile w SPZOZ w Kępnie jest etatów. Pani Beata Andrzejewska 

      odpowiedziała że 410 z tego około 200 jest pielęgniarek i położnych. W sumie jeszcze wszystkich 

      kontraktów jest około 160 (lekarz, pielęgniarki, ratownicy). W sumie jest około 560 osób. 

Obecnie będą rozmowy z nowymi osobami chętnymi do pracy. Nowi lekarze pozyskiwani są z terenu 

Ukrainy oraz Białorusi.   

Pani Andżelika Możdżanowska zapytała: czy jest potrzeba do doetatyzowania w kwestii personelu 

pielęgniarskiego i położnictwa?   

Dyrektor SPZOZ odpowiedziała, że pielęgniarskiego tak jeśli chodzi o noworodki- 1,5 etatu.  

Pani Andżelika Możdżanowska stwierdziła, że na przestrzeni 2-3 lat szpital będzie jednym z lepszych 

zakładów pracy.  Pani Beata Andrzejewska poinformowała, że do tej pory SPZOZ w Kępnie nie miał 

tylu podań o pracę jeśli chodzi o pracowników pozamedycznych. 

Pan Adam Staszczyk zapytał o lekarzy z Ukrainy czy ich kompetencje są jakoś sprawdzane?  

Pani Beata Andrzejewska wyjaśniła, że lekarze ci zanim otrzymają prawo wykonywania zawodu, 

zgodę od Ministerstwa i Izby Lekarskiej są zatrudniani zwyczaj jako sanitariusze, w tym czasie można 

ich zweryfikować i sprawdzić ich wiedzę i przede wszystkim język. Natomiast oni są tylko 

dokumentacyjnie weryfikowani przez Ministerstwo. Jeżeli u siebie są lekarzami jakiejś specjalizacji to 

w Polsce są zakwalifikowani tylko jako lekarz nie jako specjalista i muszą tutaj cały tryb przejść od 

nowa. To też trochę trwa i jest to inwestycja w człowieka. 

Pani Andżelika Możdżanowska zapytała czy prawdą jest, że Pani dr Małgorzata Mamczak odchodzi? 

Czy Pani dr Monika Mamczak, która w SPZOZ w Kępnie zrealizowała specjalizację rezygnuje i nie 

będzie świadczyła opieki tych medycznych usług w Szpitalu? 

Pani Beata Andrzejewska wyjaśniła że Pani dr Małgorzata Mamczak będzie w SPZOZ w Kępnie 

pracowała i nie ma tematu że gdzieś odchodzi i rezygnuje z pracy w Szpitalu. A Pani dr Monika 

Mamczak, która zdała specjalizację w ostatnim czasie, będzie pracowała w SPZOZ w Kępnie  

w pracowni radiologicznej opisując zdjęcia RTG. 

Kolejne pytanie zadała Pani Andżelika Możdżanowska: ile czeka się dzisiaj na tzw. opis czy 

radiologiczny czy z tomografii komputerowej? Czy prawdą , że nawet dwa tygodnie? 

Dyrektor SPZOZ w Kępnie odpowiedziała, że nie. Pan Zbigniew Bera – Z-ca Dyrektora ds. Medycznych 

dopowiedział, że w momencie kiedy pani dr Małgorzata Mamczak idzie na urlop – dwa tygodnie, ktoś 

ją zastępuje, ale niestety było takie przykre zdarzenie, że ta osoba, która miała przyjechać dwa razy  

w tygodniu nie przyjechała – przyjechała raz w tygodniu i mogło się tak zdarzyć ale tylko i wyłącznie  

z tego powodu i jest to epizod.  

Jeśli chodzi o tomografię to są to czasami zawirowania 2 i 3 dniowe i dotyczy to również działalności 

oddziału. 

Kolejne pytanie zadała Pani Bogumiła Lewandowska Siwek: ile etatów jest w dziale gospodarczym? 

Pani Beata Andrzejewska odpowiedziała, że zmniejszyła się liczba etatów - odeszło dwóch elektryków 

na emeryturę i został w ich miejsce przyjęty jeden. Łącznie 5 lub 6 osób. 

Kolejno Dyrektor SPZOZ w Kępnie poinformowała, że był też dylemat co z oddziałem chirurgicznym  

w związku z sytuacją w Ostrzeszowie, ponieważ SPZOZ w Kępnie był na etapie zmniejszenia liczby 

łóżek, aby też zmniejszyć etaty pielęgniarskie, ale z uwagi na tę niepewną sytuację proces się 

zatrzymał. Początkowo była przekazana informacja, że od 31 grudnia 2022 r. SPZOZ w Kępnie ma 

przejąć zabezpieczenie, a też pod koniec roku otrzymano informację , że na razie na kwartał jest 

przedłużone funkcjonowanie tego oddziału w Ostrzeszowie. 

Pani Andżelika Możdżanowska potwierdziła, że ta chirurgia ma tam pierwszy kwartał normalnie 

funkcjonować, a od drugiego kwartału ma być to ograniczenie. Zdajemy sobie sprawę, że nie wszyscy 

pacjenci przyjdą do Kępna. Zabezpieczenie jest także Ostrowa. To tak naprawdę pacjent sobie 

wybiera.   

Pani Andżelika Możdżanowska stwierdziła, że zmiany które nastąpią w Ostrzeszowskim Szpitalu  

mogą dla nich, jako dla Spółki Prawa Handlowego przynieść bardzo dobre rozwiązanie, mogą bardzo 
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dobrze funkcjonować  w tym zakresie, a mają też możliwości inne.  Prowadzone są też rozmowy  

z NFZ aby zabezpieczyć takie świadczenia medyczne, których tu po prostu nie ma i z których też 

będzie mógł Powiat Kępiński korzystać żeby się wzajemnie uzupełniać,  a nie żeby się zwalczać.  

To jest teraz też takie podejście ambicjonalne to położnictwo, ta ginekologia, która też zaczęła tam 

dobrze funkcjonować – musimy też do tego naprawdę obiektywnie podejść, no ale to nie jest tak, że 

my nagle zwiększymy demografie. Jeżeli jest tam 400 porodów na cały rok, a były miesiące gdzie były 

22 porody. Pani Andżelika opowiedziała o trudnych rozmowach z pielęgniarkami i położnymi.   

Położnictwa nie będzie możliwości przedłużenia, a to z kolei jest ogromna szansa dla Powiatu 

Kępińskiego. Dyrektor SPZOZ w Kępnie poinformowała, że ma być w Ostrzeszowie utrzymana 

poradnia położnicza, bo rozmawiała z Prezesem – starają się aby ta współpraca jednak była z SPZOZ 

w Kępnie. Pani Andżelika Możdżanowska podkreśliła, że Radni Powiatu Ostrzeszowskiego nie biorą 

odpowiedzialności za sytuację twierdząc, że nic nie widzieli, nie słyszeli, nie mieli pojęcia mimo,  

że pisma otrzymywali. Radni chcieli inwestować tylko w drogi, w DPS, a nie w Szpital. Nie został 

złożony ani jeden RFIL na Szpital. 

Pan Adam Kopis skierował pytanie do Dyrektora SPZOZ w Kępnie o POZ, który powstał około trzech 

lat wcześniej. Jak wygląda sytuacja dzisiaj? Pamięta, że na początku pracowało trzech lekarzy, tych 

pacjentów zaczęto zbierać, początki były trudne. Jak wygląda to dzisiaj? Jaka jest ilość lekarzy  

i pacjentów? Pani Beata Andrzejewska odpowiedziała, że głównie pracuje dwóch lekarzy, pomaga też 

trzecia pani doktor jeżeli jest sytuacja urlopowa. Na ten moment do POZ-tu jest 1270 deklaracji. 

Nadal są moce przerobowe. Trzeba rozpocząć akcję promocyjną zwłaszcza z tym co się obecnie 

dzieje, z uwagi na dociążenie Wieczorynki. Jeżeli jakaś przychodnia ma zadeklarowanych do siebie x 

osób w swojej opiece to zakłada się, że są oni w stanie zapewnić opiekę tym pacjentom. Ale jak widać 

nie są. Rano stoją kolejki, stoją pacjenci aby się z dzieckiem dostać do lekarza. Kończy się to tym,  

że nawet jak rano staną tam w  kolejce, bo o dodzwonieniu się nie ma mowy, to dostaną informację, 

że mają się kierować do Wieczorynki. To nie jest ta metoda, ponieważ Wieczorynka nie jest kolejną 

przychodnią,  jest ona dla zachorowań nagłych po godzinie 18:00. Dyrektor SPZOZ w Kępnie 

stwierdziła, że skoro ktoś ma zapisanych pacjentów to znaczy, że jestem w stanie ich obsłużyć.  

Część lekarzy naprawdę spełnia swoją rolę, są naprawdę lekarze i przychodnie z którymi SPZOZ  

w Kępnie nie ma problemu i pacjenci przede wszystkim tych przychodni nie mają problemu i są 

zabezpieczani ale niestety część nie spełnia swojej roli. Jest epidemia i wzrost zachorowań ale to 

lekarz  rodzinny i te przychodnie też muszą się dostosować do tej sytuacji nie tylko Szpital. SPZOZ  

w Kępnie w swym zakresie i tak przyjmuje wszystkich tych pacjentów, którzy się pojawią. Natomiast 

lekarz rodzinny, który powinien zabezpieczyć to go nie zabezpiecza. Zostawiana jest deklaracja na 

Wieczorynce aby można się było zapisać do POZ Szpitala w Kępnie. 

Pan Andrzej Kopis skierował prośbę do Pani Dyrektor SPZOZ w Kępnie o przesłanie informacji,  

że POZ przy Szpitalu działa i zadeklarował  jej dalsze udostępnienie.  

Dyrektor SPZOZ w Kępnie poinformowała o zmianach na stanowiskach funkcyjnych: 

- kwiecień 2022 r. - powołanie Dyrektora ds. Infrastruktury i Inwestycji – Pani Marika Możdżanowska; 

-  wrzesień 2022 r. nowy Kierownik Laboratorium – Pan Marcin Byrka; 

- styczeń 2023 r. nowa Pielęgniarka Naczelna  - Pani Małgorzata Sierant,   

- pełniąca obowiązki pielęgniarki oddziałowej Oddziału Noworodkowego – Pani Joanna Chwołka, 

- kierownik fizjoterapeutów w Oddziale Leczniczo - Rehabilitacyjnym - Pani Aleksandra Stawinoga. 

W 2022 r. przestały funkcjonować wszystkie Związki Zawodowe działające do tej pory w SPZOZ  

w Kępnie. Rozwiązały się związki a powołany został Przedstawiciel Załogi. 

Pani Beata Andrzejewska poinformowała o zmianach prawnych które czekają SP ZOZ w Kępnie: 

 zmiana ustawy o Państwowym Ratownictwie Medycznym – czyli składy zespołu specjalistycznego 

obowiązkowo z lekarzem. Od 2024 r. ma funkcjonować jeden zespół specjalistyczny na dziesięć 

podstawowych na terenie województwa. Będzie też brany pod uwagę czynnik czasu dojazdu do 

zdarzenia; 
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 zmiana organizacji funkcjonowania Szpitalnego Oddziału Ratunkowego - w lokalizacji oddziału ma 

się znajdować Wieczorynka – rozmowy z NFZ jeszcze trwają, trwa oczekiwanie na interpretacje 

przepisów.  

 

Pani Andżelika Możdżanowska skierowała pytanie do Dyrektora SPZOZ w Kępnie: czy to prawda  

że w Grębaninie kilku rehabilitantów odchodzi? Pani Beata Andrzejewska potwierdziła, że w grudniu 

2022 r. pracę zakończył Pan Robert Brajer z przyczyn osobistych, ponieważ przeniósł się do Poznania  

i nie jest w stanie dojeżdżać. Również Pan Paweł Bednarek złożył wypowiedzenie też z przyczyn 

osobistych. Na ten moment Oddział funkcjonuje w tym zatrudnieniu, który jest. Została powołana 

Pani kierownik i poszukuje pracowników, jest ogłoszenie o  zatrudnieniu lekarza rehabilitacji.  

      W rankingu porodów SPZOZ w Kępnie jest na 14 miejscu w województwie. Na koniec roku było 

 726 porodów.  Planowane jest utworzenie poradni Onkologicznej na NFZ w Szpitalu w Kępnie – 

rozmowy z NFZ zostały podjęte,  SPZOZ w Kępnie oczekuje na ogłoszenie konkursu w tym zakresie.  

Szpital w Kępnie ma onkologa klinicznego. Pani dr Małgorzata Diabełek-Radiolog Onkologiczny – 

pomogła pozyskać  taką osobę. W pierwszym kwartale 2023 r. ma być rozpisany konkurs na tę 

poradnię przez NFZ.  

      Pani Alicja Śniegocka zapytała o poradnie pulmonologiczną.  Pani Beata Andrzejewska 

poinformowała, że niestety nie udało się odtworzyć. Został złożony wniosek  o wyjęcie tej poradni  

z umowy na przyszłe lata. Żądania finansowe lekarzy były nie adekwatne do wielkości kontraktu. 

Prawdopodobnie pomieszczenia po poradni pulmonologicznej zostaną przeznaczone na rozwój POZ-

tu. Dyrektor SPZOZ w Kępnie poinformowała o ogłoszeniu powstania Centrum Dostępów 

Naczyniowych w Kępnie i przedstawiła w prezentacji pomysł na logo. Pan Zbigniew Bera wyjaśnił,  

że Centrum Dostępów Naczyniowych dotyczy pacjentów dializowanych. Mają oni robione specjalne 

przetoki, które co jakiś czas z różnych przyczyn uszkadzają się, czasami ulegają wyrzepieniu i wtedy 

nie można u tych pacjentów wykonać dializ. Te przetoki wykonuje się na kolejnych żyłach i tętnicach. 

Dzięki temu ci pacjenci żyją, dzięki temu są dializowani. Bo wkłucia doraźnie prowadzą do niczego 

dobrego, one muszą być zabezpieczone żeby pacjent jadąc gdziekolwiek był zabezpieczony  

o możliwość wykonania dializy. Tych przetok  w ubiegłym roku w SPZOZ w Kępnie wykonano ponad 

300, ale był przestój z powodów zdrowotnych doktora. Wykonywane przetoki są głównie  

u pacjentów z województwa dolnośląskiego, górnośląskiego, łódzkiego i śląskiego ale zdarzają się 

również pacjenci z Gdańska.  

 

7. Dyskusja, wnioski i wolne głosy. 

Pani Bogumiła Lewnadowska - Siwek zapytała: czy to prawda, że nie będą indywidualne podpisywane 

kontrakty z indywidualnymi lekarzami rodzinnymi? 

Wyjaśnione zostało, że wszyscy lekarze podpisali kontrakty. 

 

8.  Na tym posiedzenie zakończono. 

 

                    Przewodniczący Rady Społecznej  

        SPZOZ w Kępnie 

                                        /-/ Robert Kieruzal 

   13.06.2023 r. 

  Protokołowała: 

       /-/ Agata  Sztucka  

 

 

Załączniki do protokołu: 

1. Zawiadomienie o posiedzeniu Rady Społecznej SPZOZ; 

2. Lista obecności; 

3. Prezentacja; 
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4. Nagranie posiedzenia Rady Społecznej SPZOZ z dnia 3 stycznia 2023 r.  


